
 

 

 

Referat  
GENERALFORSAMLING I 

HAFLINGER AVLSFORENINGEN DANMARK 
 

d. 27 marts 2022 kl. 13:00 
 

på Vilhelmsborg Bedervej 101 8320 Mårslet 
 

 
 

1. Valg af dirigent.  
Michael Pedersen byder velkommen og foreslår Julie Duus som dirigent. Julie Duus 
blev valgt 
 

2. Valg af stemmeudvalg. 
Marlene Sander og Pernille Tolstrup blev valgt. 
 
Julie Duus konstaterer at GF er varslet rettidigt og godkendt. N.P Vejrup spørger 
hvem der er stemmeberettiget, det tager vi til hvis der er forslag til afstemning. 
 
GF har godkendt rettelse-mail der er udsendt med korrekt materiale. 
 

3. Formandens beretning.  
Næstformand Michael Pedersen oplæser beretningen. Der er ingen spørgsmål til 
beretningen. 
 

4. Udvalgsberetninger.  
Avlsudvalget ved N.P. Vejrup fortæller at der arbejdes med en drejebog for kåringer 
og liniær bedømmelse. Jørgen Finnerup kigger på den liniære bedømmelse. Der vil 
fremadrettet arbejdes med afholde hingstefremvisning. 
 

5. Regnskabsaflæggelse.  
Kasserer Lillian Mörch aflægger regnskabet for 2020. Gebyrer er steget pga 
mobilepay hvor vi giver 0,75 kr pr. indbetaling. 
  

6. Godkendelse af revideret regnskab.  
Regnskabet godkendes af generalforsamlingen. N.P. Vejrup roser Lillian for at 
regnskabet er sat godt op og giver et godt overblik. Marlene Sander roser 
medlemmerne for at bakke op om foreningen. 



 

 

 
7. Fastsættelse af kontingent.  

Bestyrelsen foreslår at kontingenterne fastholdes: 
Familiemedlemsskab:700 kr. 
Aktivt medlemskab: 600 kr. 
Passivt/junior: 350 kr. 
Vedtaget 
 

8. Behandling af indkomne forslag. 
Solvej motiverer forslag 1-2-5-6-7-8-10. 
Forslag 1: Vedtaget 
Forslag 2: Vedtaget 
Forslag 5: Vedtaget 
Forslag 6: Vedtaget 
Forslag 7: Vedtaget 
Forslag 8: Vedtaget 
Forslag 10: Vedtaget. 
 
Forslag 3: N.P. Vejrup påpeger at der er forskelsbehandling- Lillian forklarer hvorfor 
de ikke skal have stemmeret- N.P. Vejrup forslår en anden løsning med deres egen 
type medlemskab. Vi får med forslaget mulighed for at haflingere fra andre lande 
kan stille til vores kåringer. 
Vedtaget 
 
Forslag 4: Solvej motiverer forslaget. 
Den bliver tilrettet med GF’s vilje. 
Vedtaget 
 
Forslag 9: Solvej motiverer forslaget 
Vedtaget 
Pernille spørger til betydningen. Vi snakker om hvorfor det blev ændret i tidernes 
morgen. Vi snakker om kåringen, og hvornår man kan klage over mållingen. Lillian 
spørger hvor mange gange generalforsamlingen synes man kan få målt om. GF ’s 
holdning er at 1 gang kan der måles om, på stedet. Sandra Bejlegård påpeger at 
det er trækkerens opgave at hesten står korrekt ved målingen. Michael spørger om 
man skal vente til sidst eller kan snyde sig foran i køen hvis man ønsker om måling. 
Generalforsamlingen bliver enige om at kåringen starter ved målingen og så vil man 
gerne have oplyst målene af skriveren ved målingen.  
Vedtaget 
 
Forslag 11: Julie motiverer forslaget. 



 

 

Pernille spørger til EU hingste, hvor vi stiller samme krav til HADK kårede hingste. 
Julie forklarer hvilke muligheder vi har – afholdelse sammen med haflinger 
championatet eller sammen med andre avlsforbund lignende den tidligere 
materialprøve. Vi vil hellere bruge pengene til prøven i Haflinger regi end ved andre 
forbund, måske kan det også få flere hopper og vallakker til at deltage i prøven. 
HADK sender info til de hingsteholdere der har brug for mere information. 
Vedtaget 
 
Forslag 12: Julie motiverer forslaget 
Vedtaget 
 
Forslag 13: Julie motiverer forslaget 
Vedtaget 
 
Forslag 14: Julie motiverer forslaget 
Vedtaget. 
 
 
 

9. Valg til bestyrelse – Julie forklarer at vi skal finde mindst 1 ny til bestyrelsen. 
Pernille påpeger det var rart at Michael havde lavet et opslag på facebook om at 
han ikke genopstiller- 
På valg er:  
Solvej Lemming – modtager genvalg - valgt 
Helge Sørensen – modtager genvalg - valgt 
Micheal Pedersen – modtager ikke genvalg. 
Niels Peter Vejrup er forslået - Valgt 

 
 

10. Valg af 2 suppleanter.  
Lis-Ann Jensen. 1. suppleant 
Pernille Tolstrup. 2. suppleant 
 

11. Valg af revisor og revisor suppleant.  
Emil Kjelde – revisor 
Knud Kjelde – revisor suppleant 
Lillian roser Emil Kjelde for det store og gode arbejde han gør med revisionen af 
regnskabet. 
 

12. Valg til udvalg.  
Avlsudvalg: 



 

 

Lis-Ann Jensen – modtager genvalg - valgt 
Trine Rafn – modtager genvalg - valgt 
N.P.Vejrup (BS repræsentant) – modtager genvalg - valgt 
Sarah Sander – modtager genvalg –valgt 
Rikke Folsø – valgt 
 
Der bliver snakket om der er muligheder i udvalget og man kan bruge det til meget. 
 

13. Udnævnelse af æresmedlemmer 
Ingen indstillinger 
 

14. Udnævnelser af sportsmedaljer: 
Diwa – bronzemedalje i military 
Cindy af Lille Rosenlund – sølvmedalje i dressur 
Jens Kyndesen får diplom for at avle Cindy af Lille Rosenlund 
Wilkinsom V – guldmedalje 
 
Stort tillykke til alle 
 

15.  Eventuelt: 
Solvej fortæller at vi skal bruge nogle showryttere til blandt andet landsskuet. Hvis 
nogen har mod på at stå for det, evt. avlsudvalget vil HADK være glade for det. 
Pernille påpeger at folk gerne vil hjælpe med diverse fra jorden. Evt. opslag omkring 
det. 
Lillian vil gerne sige tak til Michael for hans tid i bestyrelsen. 
Michael siger tak til Julie for at være dirigent og tak til kagebagerne. 
Julie takker for god ro og orden. 
 

 


